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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem emelik meg a betegek utazási költségtérítési 
támogatását?" 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az emelkedő üzemanyagárak és az infláció miatt 2023. január 28-tól duplájára emelték a munkába
járás költségtérítését. Az adómentesen nyújtható maximális összeg 30 Ft/km-re, a munkáltató által
speciális  helyzetekben  kötelezően  fizetendő  költségtérítés  szintje  18  Ft/km-re  nőtt.  Mivel  a
munkáltató nem köteles a magasabb összegű költségtérítést biztosítani, ezért sok helyen a 18 Ft/km-
t lehet elszámolni.

Ezzel szemben a betegek ellátásához kapcsolódó utazási támogatás összege a Gyurcsány-kormány
óta nem változott. A szakrendelőkbe, kórházakba való eljutáshoz a beteget és kísérőjét együttesen
kilométerenként 21 Ft illeti meg, ha pedig a kísérő egyedül utazik a betegért, vagy a betegtől, 18
Ft/km támogatást vehet igénybe, a helyi utazás költségeihez nem jár támogatás.

A  helyzetet  súlyosbítja,  hogy  a  létszámhiány  miatt  sorra  zárnak  be  kórházi  osztályokat,
szakrendelőket, továbbá az átalakuló ügyeleti rendszer miatt is a betegeknek egyre messzebb kell
utazniuk, hogy egészségügyi ellátáshoz jussanak. Még ennél is szomorúbb, hogy a sajátos nevelési
igényű  gyermekek  speciális  fejlesztő  intézményekbe  történő  napi  utaztatásához  a  szülők  és  a
támogató  szolgálatok  ugyanezt  az  alacsony  összegű  támogatást  vehetik  igénybe.  Az  SNI-s
gyermekek  fejlődéséhez  pedig  nélkülözhetetlen,  hogy  speciális  foglalkozásban  részesüljenek,  a
fejlesztő intézményekbe való eljuttatásuk nap mint nap óriási terhet jelent a családtagok számára.

A Mi Hazánk Mozgalom álláspontja szerint a munkába járás költségtérítését 40 Ft/km-re kellett



volna  megemelni.  Amíg  ez  nem  valósul  meg,  kérem  Tisztelt  Miniszter  Úr  válaszát  azzal
kapcsolatban. hogy a többségi társadalomhoz képest eleve hátrányos helyzetben lévő betegek és
sajátos  nevelési  igényű  gyermekek  utazása  után  miért  nem jár  30  Ft/km támogatás,  tervezik-e
esetükben a költségtérítés összegének megemelését?

 

Tisztelettel:

Szabadi István
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